

Автор(ы) и название статьи Author(s) and title of the article	Аннотация	Abstract	Ключевые слова	Key words
<p>И. А. Ангелина, А. А. Заяц, Л. И. Изотова СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ БИЗНЕС-ПРОЦЕССОВ В СФЕРЕ ТУРИСТСКИХ УСЛУГ НА ОСНОВЕ КУЛЬТУРЫ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСТВА</p> <p>I. A. Angelina, A. A. Zayats, L. I. Izotova IMPROVING BUSINESS PROCESSES IN THE SPHERE OF TOURISM SERVICES BASED ON AN ENTREPRENEURSHIP CULTURE</p>	<p><i>В статье обоснованы рекомендации по совершенствованию бизнес-процессов в сфере туристских услуг на основе культуры предпринимательства. На основании проведенного анализа обоснована субъектная структура развития сферы туристских услуг, усовершенствована трех-компонентная модель развития туристского предприятия на основе взаимосвязи эффективности деятельности, культуры предпринимательства и конкурентоспособности, а также представлен механизм развития сферы туристских услуг на основе формирования целевой культуры предпринимательства. В рамках механизма исследованы особенности</i></p>	<p><i>The article substantiates recommendations for improving business processes in the field of tourism services based on an entrepreneurial culture. Based on the analysis, the subject structure of the development of the tourism services sector is substantiated, the three-component model for the development of a tourism enterprise is improved based on the relationship between performance efficiency, entrepreneurial culture and competitiveness, and a mechanism for the development of the tourism services sector based on the formation of a target culture of entrepreneurship is presented. Within the framework of the mechanism, the features of the implementation of social responsibility as an</i></p>	<p><i>сфера туристских услуг, культура предпринимательства, бизнес-процессы, эффективность деятельности, конкурентоспособность.</i></p>	<p><i>tourism services, entrepreneurial culture, business processes, performance efficiency, competitiveness.</i></p>

	<i>реализации социальной ответственности как важного элемента культуры предпринимательства и основы развития предприятий сферы туристских услуг.</i>	<i>important element of the culture of entrepreneurship and the basis for the development of enterprises in the field of tourism services were studied.</i>		
А. С. Васильев ЦИФРОВИЗАЦИЯ УПРАВЛЕНИЯ ЧЕЛОВЕЧЕСКИМИ РЕСУРСАМИ A. S. Vasyliiev DIGITALIZATION OF HUMAN RESOURCE MANAGEMENT	<i>Цифровое управление человеческими ресурсами стало необходимостью в современном мире. Организации должны пройти цифровую трансформацию, чтобы оставаться впереди конкурентов и быть востребованными на рынке. В статье рассмотрено как осуществляется цифровое управление человеческими ресурсами, и его элементы. Определены факторы, необходимые для успешной цифровизации управления человеческими ресурсами. Выделены условия, имеющие решающее значение для эффективной оцифровки процесса управления.</i>	<i>Digital human resource management has become a necessity in the modern world. Organizations must undergo a digital transformation in order to stay ahead of competitors and be in demand in the market. The article examines how digital human resource management is carried out, and its elements. The factors necessary for successful digitalization of human resource management are identified. The conditions that are crucial for the effective digitization of the management process are highlighted.</i>	<i>управление, человеческие ресурсы, цифровая трансформация, цифровизация управления, организация.</i>	<i>management, human resources, digital transformation, digitalization of management, organization.</i>
С. В. Васильев КОНЦЕПЦИЯ ПРОЕКТНОГО	<i>В работе представлен понятийный аппарат проектного маркетинга,</i>	<i>The paper presents the conceptual apparatus of project marketing, which</i>	<i>маркетинг; маркетинг проекта; проектный маркетинг, концепция,</i>	<i>marketing; project marketing; project marketing, concept,</i>

<p>МАРКЕТИНГА</p> <p>S. V. Vasiliev THE CONCEPT OF PROJECT MARKETING</p>	<p><i>который включает проект и маркетинг проекта, определяя роль каждого. Разработана концепция проектного маркетинга, которая базируется на теоретической, методологической и практической основах. Концепция проектного маркетинга как научно обоснованная система принципов, подходов и взглядов на процесс формирования ценности проекта для удовлетворения потребностей заинтересованных в конечном результате участников проекта.</i></p>	<p><i>includes the project and project marketing, defining the role of each. The concept of project marketing has been developed, which is based on theoretical, methodological and practical foundations. The concept of project marketing as a scientifically based system of principles, approaches and views on the process of forming the value of the project to meet the needs of the project participants interested in the final result.</i></p>	<p><i>ценность проекта, стейкхолдерский подход.</i></p>	<p><i>project value, stakeholder approach.</i></p>
<p>Л. Н. Волкова МАРКЕТИНГОВОЕ ИССЛЕДОВАНИЕ ЦЕЛЕВЫХ АУДИТОРИЙ СРЕДНЕГО ПРОФЕССИОНАЛЬНОГО ОБРАЗОВАНИЯ В ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКЕ</p> <p>L. N. Volkova MARKETING RESEARCH OF TARGET AUDIENCES</p>	<p><i>В статье представлены результаты маркетинговых исследований целевых аудиторий в среднем профессиональном образовании Донецкой Народной Республики, которые позволили идентифицировать половозрастную и социальную структура респондентов с выделением конкретных целевых</i></p>	<p><i>The article presents the results of marketing research of target audiences in secondary vocational education in the Donetsk People's Republic, which made it possible to identify the gender, age and social structure of respondents with the identification of specific target audiences, to determine the sectoral</i></p>	<p><i>маркетинговое исследование, анкетирование, целевая аудитория, среднее профессиональное образование, предпочтения, приоритеты, рейтинг, имидж, цифровизация, трудоустройство.</i></p>	<p><i>marketing research, survey, target audience, secondary vocational education, preferences, priorities, rating, image, digitalization, employment.</i></p>

<p>SECONDARY VOCATIONAL EDUCATION IN THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p><i>аудиторий, определить отраслевой потенциал среднего профессионального образования, выявить структуру потребностей обучающихся в среднем профессиональном образовании, проанализировать конструкцию принятия решений респондентами в среднем профессиональном образовании, сформировать поисковую композицию потребителей услуг среднего профессионального образования, обозначить перспективу учреждений среднего профессионального образования. Кроме этого, выделены целевые аудитории в среднем профессиональном образовании (потенциальные абитуриенты: обучающиеся школ и субъекты, нуждающиеся в переквалификации или ее повышении; обучающиеся в учреждениях среднего профессионального образования и члены их</i></p>	<p><i>potential of secondary vocational education, to identify the structure of the needs of students in secondary vocational education, to analyze the design of decision-making respondents in secondary vocational education, to form a search composition of consumers of services of secondary vocational education, to designate the prospect of institutions of secondary vocational education. In addition, target audiences in secondary vocational education have been identified (potential applicants: school students and subjects in need of retraining or its improvement; students in secondary vocational education institutions and their families; family members of potential applicants; employers of potential applicants of current students).</i></p>		
--	---	---	--	--

	<p>семей; члены семей потенциальных абитуриентов; работодатели потенциальных абитуриентов нынешних обучающихся).</p>			
<p>О. Н. Головинов ТАМОЖЕННЫЙ КОНТРОЛЬ КУЛЬТУРНЫХ ЦЕННОСТЕЙ: СОСТОЯНИЕ, ПРОБЛЕМЫ И ПУТИ РЕШЕНИЯ</p> <p>O. N. Golovinov CUSTOMS CONTROL OF CULTURAL PROPERTY: STATUS, PROBLEMS AND SOLUTIONS</p>	<p><i>В статье рассматривается состояние таможенного контроля перемещения культурных ценностей (КЦ), представляющих для государства важность для сохранения культурного наследия страны, порядок ввоза и вывоза культурных ценностей с таможенной территории РФ. Результаты исследования позволили выявить основные проблемы, связанные с перемещением КЦ, определены основные направления развития и совершенствования таможенного контроля, таможенного сотрудничества в сфере сохранения культурного наследия, представлены рекомендации по осуществлению мер профилактики</i></p>	<p><i>The article discusses the state of customs control of the movement of cultural property (CP), which is important for the state for the preservation of the cultural heritage of the country, the procedure for the import and export of cultural property from the customs territory of the Russian Federation. The results of the study made it possible to identify the main problems associated with the movement of the CP, the main directions for the development and improvement of customs control, customs cooperation in the field of preserving cultural heritage, and recommendations for the implementation of crime prevention measures.</i></p>	<p><i>таможенная служба, контрабанда, культурные ценности, незаконный оборот, международное сотрудничество, ввоз и вывоз культурных ценностей, экспертиза, охрана культурных ценностей.</i></p>	<p><i>customs service, smuggling, cultural property, illegal circulation, international cooperation, import and export of cultural property, examination, protection of cultural property.</i></p>

	<p>правонарушений. Акцентировано внимание на необходимости повышения квалификационного уровня сотрудников таможенных органов, осуществляющих таможенный контроль КЦ, а также целесообразность усиления работы таможенных органов с лицами, производящими вывоз и ввоз КЦ.</p>	<p>Attention is focused on the need to improve the qualification level of customs officers who carry out customs control of CP, as well as the feasibility of strengthening the work of customs authorities with persons carrying out the export and import of CP.</p>		
<p>Г. И. Грицаенко КРАУДФАНДИНГ КАК ИНСТИТУЦИОНАЛЬНАЯ ФОРМА ОРГАНИЗАЦИИ ЧЕЛОВЕЧЕСКОГО КАПИТАЛА</p> <p>Н. I. Hrytsaienko CROWDFUNDING AS AN INSTITUTIONAL FORM OF HUMAN CAPITAL ORGANIZATION</p>	<p>Рассмотрена проблематика развития краудфандинга как институциональная форма организации человеческого капитала. Изучена динамика состояния глобального рынка краудфандинга и вербализованы важные барьеры его распространения. Определены взаимосвязи между краудфандингом и человеческим капиталом. Предложены разработка и реализация государственной стратегии формирования цифрового общества. Выделены уникальные возможности краудфандинга в</p>	<p>The problems of crowdfunding development as an institutional form of human capital organization are considered. The dynamics of the global crowdfunding market has been studied and important barriers to its spread have been verbalized. The interrelations between crowdfunding and human capital are determined. The development and implementation of the state strategy for the formation of a digital society are proposed. The unique opportunities of crowdfunding in the financing of small</p>	<p>краудфандинг; человеческий капитал; инвестиционная платформа; институт; цифровая экономика; интеллектуальный капитал; социальный капитал; «экономика совместного потребления»; финансирование малых форм хозяйствования.</p>	<p>crowdfunding; human capital; investment platform; institute; digital economy; intellectual capital; social capital; "sharing economy", financing of small businesses.</p>

	<i>финансировании малых форм хозяйствования, а также в поддержке проектов социо-эколого-экономической направленности.</i>	<i>businesses, as well as in the support of socio-ecological and economic projects are highlighted.</i>		
<p>И. К. Джиоева, А. В. Техов, С. В. Бекоев ИНСТИТУЦИОНАЛИЗАЦИЯ МЕТОДОЛОГИЧЕСКИХ ПОДХОДОВ К ИССЛЕДОВАНИЮ НЕПРИЗНАННЫХ ГОСУДАРСТВ</p> <p>I. K. Dzhioeva, A. V. Techov, S. V. Bekoev INSTITUTIONALIZATION OF METHODOLOGICAL APPROACHES TO THE STUDY OF UNRECOGNIZED STATES</p>	<p><i>В статье обоснована необходимость институционализации подходов к анализу непризнанных государств в аспекте трансформации их экономических систем. Аргументировано положение о непризнанных или частично признанных государствах, как о переходных формах к новому типу государственности. Показана необходимость и раскрыто значение системного исследования, учитывающего исторический фактор формирования современной экономической системы в непризнанных государствах. Критически оценена практика «двойных стандартов» в характеристике непризнанных государств. Раскрыта роль</i></p>	<p><i>The article substantiates the need for institutionalization of approaches to the analysis of unrecognized states in terms of the transformation of their economic systems. The provision on unrecognized or partially recognized states as transitional forms to a new type of statehood is argued. The necessity is shown and the significance of a systematic study is shown, taking into account the historical factor in the formation of a modern economic system in unrecognized states. The practice of "double standards" in the characterization of unrecognized states was critically assessed. The role of integration processes in the</i></p>	<p><i>непризнанные государства, практика «двойных стандартов», экономическая интеграция, экономическая система, новый тип государственности.</i></p>	<p><i>unrecognized states, practice of "double standards", economic integration, economic system, new type of statehood.</i></p>

	<i>интеграционных процессов в развитии экономической системы непризнанных государств.</i>	<i>development of the economic system of unrecognized states is revealed.</i>		
<p>Л. И. Дмитриченко, Ю. В. Арабаджи «БОГАТСТВО-БЕДНОСТЬ»: ЭКОНОМИЧЕСКАЯ КАТЕГОРИЯ ЕДИНСТВА ПРОТИВОПОЛОЖНОСТЕЙ</p> <p>L. I. Dmytrychenko, Y. V. Arabadzhi «WEALTH-POVERTY»: ECONOMIC CATEGORY UNITY OF OPPOSITES</p>	<p><i>Опираясь на философию как методологическую основу науки, авторы статьи раскрывают сущность противоположных понятий «богатство» и «бедность» в их единстве – как парной категории «богатство-бедность», отражающей единство противоположностей экономического состояния общества. Проанализирован философский смысл этой категории, «вещающей» объективно существующие всеобщие, универсальные связи бытия. В аспекте гносеологии (теории познания) исследовано становление категории «богатство-бедность» и с позиции диалектической логики обосновано право на её существование как философско-экономической категории.</i></p>	<p><i>Based on philosophy as the methodological basis of science, the authors of the article reveal the essence of the opposite concepts of «wealth» and «poverty» in their unity – as a paired category of «wealth-poverty», reflecting the unity of opposites of the economic state of society. The philosophical meaning of this category, which «accommodates» the objectively existing general, universal connections of being, is analyzed. In the aspect of epistemology (theory of knowledge), the formation of the category «wealth-poverty» is studied and the right to its existence as a philosophical and economic category is substantiated from the standpoint of dialectical logic.</i></p>	<p><i>бедность, богатство, концепции богатства и бедности; нищета, цели развития тысячелетия, цели устойчивого развития, экономическое состояние общества.</i></p>	<p><i>poverty, wealth, concepts of wealth and poverty; poverty, millennium development goals, sustainable development goals, economic state of society.</i></p>
В. Ю. Железняк	<i>В статье дается краткий</i>	<i>The article gives a brief</i>	<i>экономическая</i>	<i>economic security,</i>

<p>ПРОБЛЕМА ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ В НАУЧНЫХ ИССЛЕДОВАНИЯХ: ИСТОРИОГРАФИЯ, КОНЦЕПЦИИ, ПАРАДИГМЫ</p> <p>V. E. Zheleznyak THE PROBLEM OF ECONOMIC SECURITY IN SCIENTIFIC RESEARCH: HISTORIOGRAPHY, CONCEPTS, PARADIGMS</p>	<p><i>обзор эволюционного пути теорий экономической безопасности, приводится характеристика сложившихся к данному времени глобальных концептуальных подходов к изучению экономической безопасности и основных парадигм безопасности. Отдельное внимание уделено особенностям исследования данного феномена в российской науке. Полученные результаты могут быть использованы для дальнейшего научного анализа теоретико-методологических основ формирования систем обеспечения экономической безопасности территориальных объектов различного таксономического уровня.</i></p>	<p><i>overview of the evolutionary path of economic security theories, provides a description of the global conceptual approaches to the study of economic security and the main security paradigms that have developed by this time. Special attention is paid to the peculiarities of the study of this phenomenon in Russian science. The obtained results can be used for further scientific analysis of the theoretical and methodological foundations of the formation of systems for ensuring economic security of territorial objects of various taxonomic levels.</i></p>	<p><i>безопасность, историография, глобальные концептуальные подходы, парадигма защищенности, парадигма самоутверждения.</i></p>	<p><i>historiography, global conceptual approaches, security paradigm, development paradigm.</i></p>
<p>С. В. Кальченко КРЕСТЬЯНСКИЕ ХОЗЯЙСТВА КАК ЭЛЕМЕНТ ИНСТИТУЦИОНАЛЬНОГО ОБЕСПЕЧЕНИЯ УСТОЙЧИВОГО РАЗВИТИЯ</p>	<p><i>В статье изучены теоретические и практические аспекты функционирования крестьянских хозяйств анклавного региона на примере Приазовья как</i></p>	<p><i>The article examines the theoretical and practical aspects of the functioning of peasant farms in the Azov region as a specific institutional entity. Scientific approaches are</i></p>	<p><i>институт, крестьянское хозяйство, эффективность, социально-экономическое развитие.</i></p>	<p><i>institute, peasant economy, efficiency, social and economic development.</i></p>

<p>АНКЛАВНОГО РЕГИОНА</p> <p>S. V. Kalchenko PEASANT FARMS AS AN ELEMENT OF INSTITUTIONAL SUPPORT FOR SUSTAINABLE DEVELOPMENT OF THE ENCLAVED REGION</p>	<p><i>специфического институционального образования. Проанализированы научные подходы относительно сущности институциональной экономики в целом, а также значения малых форм аграрного производства. Определены закономерности формирования институциональной среды в рамках Приазовского региона. Обоснована значимость малого бизнеса как экономической базы регионального развития. Охарактеризована роль украинских государственных институтов в процессе формирования идеологической парадигмы с использованием крестьянских домохозяйств в современных условиях.</i></p>	<p><i>analyzed regarding the essence of the institutional economy in general, as well as the importance of small forms of agricultural production. The patterns of formation of the institutional environment within the Azov region are determined. The importance of small business as an economic basis for regional development is substantiated. The role of Ukrainian state institutions in the process of forming an ideological paradigm with the use of peasant households in modern conditions is characterized.</i></p>		
<p>Е. Н. Кинько, В. В. Кузьменко КЛЮЧЕВЫЕ ТРАНСФОРМАЦИИ СФЕРЫ ТРУДОВОЙ ЗАНЯТОСТИ</p>	<p><i>В статье рассмотрены ключевые трансформации, определяющие коренные изменения сферы трудовой занятости в условиях</i></p>	<p><i>The article considers the key transformations that determine the fundamental changes in the sphere of employment in the context</i></p>	<p><i>цифровизация экономики, трудовая занятость, трудовые отношения, нетипичные формы занятости,</i></p>	<p><i>digitalization of the economy, employment, labor relations, atypical forms of employment,</i></p>

<p>В УСЛОВИЯХ СТАНОВЛЕНИЯ ЦИФРОВОЙ ЭКОНОМИКИ КАК ЭЛЕМЕНТА ЭКОНОМИЧЕСКОЙ БЕЗОПАСНОСТИ РОССИИ</p> <p>E. N. Kinko, V. V. Kuzmenko KEY TRANSFORMATIONS IN THE EMPLOYMENT SPHERE AT THE CONTEXT OF THE FORMATION THE DIGITAL ECONOMY AS AN ELEMENT OF ECONOMIC SAFETY OF RUSSIAN FEDERATION</p>	<p><i>становления цифровой экономики. Авторы обращают внимание на изменение форм трудовой занятости, массовое распространение нетипичной занятости, изменение контрактных отношений между субъектами трудовых отношений, углубление цифровизации сферы труда. Показано, как процессы, связанные с цифровизацией, формируют трудовые отношения нового качества, что требует фундаментальных институциональных изменений, адекватных современным требованиям.</i></p>	<p><i>of the formation the digital economy. The authors pay attention on changes in the forms of employment, the massive spread of atypical employment, the changes in contractual relations between the subjects of labor relations, the deepening of the digitalization of the labor sphere. It is shown how the processes associated with digitalization form labor relations of a new quality, which requires fundamental institutional changes that are adequate to modern requirements.</i></p>	<p><i>дистанционная занятость, фриланс, краудсорсинг, трудовой контракт (договор), цифровизация сферы трудовой занятости.</i></p>	<p><i>remote employment, freelancing, crowdsourcing, labor contract (agreement), digitalization of the sphere of employment.</i></p>
<p>МЕНЕДЖЕРИАЛЬНЫЕ ПРОЦЕССЫ В УСЛОВИЯХ ЦИФРОВОЙ ТРАНСФОРМАЦИИ БИЗНЕСА</p> <p>E. V. Komarnitskaya MANAGERIAL PROCESSES IN THE CONTEXT OF DIGITAL BUSINESS TRANSFORMATION</p>	<p><i>Статья посвящена исследованию вопроса цифрового менеджмента в условиях цифровой трансформации бизнеса, выявлению процессов, которые его характеризуют. Определено, что развитие цифровой экономики оказывает влияние на менеджерские</i></p>	<p><i>The article is devoted to the study of the issue of digital management in the context of digital business transformation, identifying the processes that characterize it. It is determined that the development of the digital economy has an impact on managerial processes, changing them. A brief</i></p>	<p><i>менеджмент, цифровой менеджмент, менеджмент 4.0, управленческие процессы, цифровая трансформация, цифровая экономика.</i></p>	<p><i>management, digital management, management 4.0, management processes, digital transformation, digital economy.</i></p>

	<i>процессы, изменяя их. Проведен краткий обзор теоретической базы терминологии «цифровой менеджмент».</i>	<i>review of the theoretical basis of the terminology "digital management" is carried out.</i>		
И. В. Кочура СТРАТЕГИЯ ПОВЫШЕНИЯ ИННОВАЦИОННОЙ АКТИВНОСТИ ПРОМЫШЛЕННЫХ ПРЕДПРИЯТИЙ НА ОСНОВЕ ДИВЕРСИФИКАЦИИ ИХ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ	<i>В статье обоснована стратегия, связанная с диверсификацией деятельности промышленных предприятий Донбасса, как возможность их дальнейшего развития, несмотря на кризисную ситуацию в регионе. Повышение инновационной активности промышленных предприятий рассмотрено на основе следующих направлений диверсификации: использование побочных продуктов производства, использование свободных пространств, переработка отходов, оказание сторонних услуг и создание новых продуктов или материалов. Предложенная стратегия позволит улучшить экономические, экологические и социальные показатели как</i>	<i>The article analyzes the theoretical approaches to the concept of "enterprise market potential". Based on the analysis and generalization of the market potential structures and their composition for various industries, their addition and taking into account the peculiarities of the coal mining enterprises of Donbass, a structure of market potential, adapted for the conditions of the coal industry, was proposed, as well as a detailed analysis of its components.</i>	<i>стратегия, инновационная активность, диверсификация, развитие, промышленные предприятия.</i>	<i>market potential; coal mining enterprises; structure; marketing; controlling; strategic management; diversification of production.</i>
I. V. Kochura STRATEGY OF INCREASING THE INNOVATIVE ACTIVITY OF INDUSTRIAL ENTERPRISES ON THE BASIS OF THEIR ACTIVITIES DIVERSIFICATION				

	<i>промышленных предприятий, так и региона в целом.</i>			
Т. Л. Краснодар ЭКОНОМИЧЕСКОЕ ОБЕСПЕЧЕНИЕ ИНДУСТРИИ ТУРИЗМА: СОСТАВЛЯЮЩИЕ УСПЕШНОГО РАЗВИТИЯ T. L. Krasnoded ECONOMIC SUPPORT OF THE TOURISM INDUSTRY: COMPONENTS OF SUCCESSFUL DEVELOPMENT	<i>В статье доказано объективную необходимость всестороннего экономического обеспечения туристической индустрии. Охарактеризовано основные элементы экономического обеспечения функционирования отрасли туризма. Продемонстрировано необходимость взаимодействия различных отраслей туристической индустрии. Выделено группы факторов развития туристической индустрии на принципах успешного развития в условиях геополитического и социально-экономического кризиса.</i>	<i>The article proves the objective necessity of comprehensive economic support for the tourism industry. The main elements of economic support for the functioning of the tourism industry are characterized. The necessity of interaction between various branches of the tourism industry is demonstrated. A group of factors for the development of the tourism industry has been identified on the principles of successful development in the context of the geopolitical and socio-economic crisis.</i>	<i>экономическое обеспечение, индустрия туризма, факторы развития, туристические ресурсы, менеджмент туризма, государственное регулирование, стратегия.</i>	<i>economic support, tourism industry, development factors, tourism resources, tourism management, government regulation, strategy.</i>
А. В. Половян, К. И. Синицына ТЕНДЕНЦИИ ЦИФРОВОЙ ТРАНСФОРМАЦИИ В РОЗНИЧНОЙ ТОРГОВЛЕ A. V. Polovyan, K. I. Sinitsyna	<i>Изучены проблемы, возникающие при внедрении новых цифровых решений в розничной торговле, с которыми сталкиваются организации. Отмечены преимущества от внедрения</i>	<i>The difficulties encountered in the implementation of new digital solutions in retail, which organizations face, are studied. The advantages of the</i>	<i>розничная торговля, цифровая трансформация, цифровые решения, организация, технологии.</i>	<i>retail, digital transformation, digital solutions, organization, technology.</i>

<p>DIGITAL TRANSFORMATION TRENDS IN RETAIL</p>	<p><i>инструментов цифровизации для бизнеса в сфере розничной торговли. Определены основные цифровые тенденции в сфере розничной торговли и технологии, которые будут влиять на развитие тенденций. Определены ожидаемые эффекты от влияния тенденций цифровой трансформации в розничной торговле.</i></p>	<p><i>introduction of digitalization tools for business in the retail sector are noted. The main digital trends in the retail sector and technologies that will influence the development of trends are identified. The expected effects of the influence of digital transformation trends in retail trade are determined.</i></p>		
<p>Ю. Н. Полшков ПРИКЛАДНОЙ ЭКОНОМИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ ОСОБЕННОСТЕЙ РЕАЛИЗАЦИИ ПРОМЫШЛЕННОЙ ПОЛИТИКИ МУНИЦИПАЛЬНОГО УРОВНЯ</p> <p>Yu. N. Polshkov APPLIED ECONOMIC ANALYSIS OF THE FEATURES OF THE IMPLEMENTATION OF INDUSTRIAL POLICY AT THE MUNICIPAL LEVEL</p>	<p><i>Работа посвящена совершенствованию прикладных методик анализа действенности промышленной политики, проводимой органами местного самоуправления. Модифицирован интегральный подход к оценке эффективности муниципального управления реализацией промышленной политики. Теоретико-методические результаты апробированы на показателях социально-экономического развития Таганрога. Предложена схема дорожной карты по обеспечению притока</i></p>	<p><i>The scientific research is devoted to the improvement of applied methods for analyzing the effectiveness of industrial policy pursued by local governments. The integrated approach to assessing the effectiveness of municipal management of the implementation of industrial policy has been modified. Theoretical and methodological results were tested on the indicators of the socio-economic development of Taganrog. A roadmap scheme has been proposed to ensure the inflow of</i></p>	<p><i>муниципалитет; промышленность; политика; развитие; экономика; анализ; социальная среда; эффективность; подход; методика; адаптация; управление.</i></p>	<p><i>municipality; industry; policy; development; economy; analysis; social environment; efficiency; approach; methodology; adaptation; management.</i></p>

	<i>инвестиций в экономику города. Определены приоритеты инновационного развития местной индустрии в пределах муниципальных полномочий.</i>	<i>investments into the city's economy. The priorities of innovative development of the local industry within the limits of municipal authorities are determined.</i>		
<p>О. А. Савельева, Т. И. Михайлова АНАЛИЗ ОПЫТА РЕАЛИЗАЦИИ ГОСУДАРСТВЕННОГО УПРАВЛЕНИЯ В СФЕРЕ ОБРАЗОВАНИЯ КИТАЙСКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ</p> <p>O. A. Savelyeva, T. I. Mikhailova ANALYSIS OF THE EXPERIENCE OF IMPLEMENTING PUBLIC ADMINISTRATION IN THE FIELD OF EDUCATION OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA</p>	<i>В современных условиях проблемы образования должны решаться не только на уровне собственной образовательной системы. Анализ зарубежного опыта по данной теме обусловлен общепринятым мнением о том, что характер управления образованием в той или иной стране не может быть идентичен и отражает состояние и перспективы развития государства и общества в целом. В статье приведен анализ особенностей государственного управления в сфере образования в Китайской Народной Республике.</i>	<i>In modern conditions, the problems of education should be solved not only at the level of their own educational system. The analysis of foreign experience on this topic is conditioned by the generally accepted opinion that the nature of education management in a particular country cannot be identical and reflects the state and prospects of development of the state and society as a whole. The article analyzes the features of public administration in the field of education in the People's Republic of China.</i>	<i>государственное управление, государство, образование, зарубежный опыт, Китайская Народная Республика, органы государственной власти, качество образования.</i>	<i>public administration, state, education, foreign experience, People's Republic of China, public authorities, quality of education.</i>
<p>А. Л. Тофан ПРОЕКТНЫЙ ПОДХОД В УПРАВЛЕНИИ ВНЕШНЕЙ И ВНУТРЕННЕЙ СРЕДОЙ</p>	<i>Статья посвящена исследованию проблемы теоретического исследования проектного</i>	<i>The article is devoted to the study of the problem of theoretical research of the project approach; the</i>	<i>проект, проектный подход, внутренняя среда, внешняя среда.</i>	<i>project, project approach, internal environment, external environment.</i>

<p>ПРЕДПРИЯТИЯ</p> <p>A. L. Tofan PROJECT APPROACH IN THE MANAGEMENT OF THE EXTERNAL AND INTERNAL ENVIRONMENT OF THE ENTERPRISE</p>	<p><i>подхода, рассмотрены принципы и эффективность применения проектного подхода при управлении внешней и внутренней средой предприятия.</i></p>	<p><i>principles and effectiveness of the project approach in the management of the external and internal environment of the enterprise are considered.</i></p>		
<p>М. В. Фомина НЕРАВЕНСТВО: ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ И ПРИКЛАДНЫЕ АСПЕКТЫ</p> <p>M. V. Fomina INEQUALITY: THEORETICAL AND APPLIED ASPECTS</p>	<p><i>В статье проанализированы концептуальные подходы к исследованию неравенства: экономические, социологические, глобальные, в рамках которых выделены отдельные теоретические направления и оценена их значимость; распределительные и перераспределительные отношения и их влияние на неравенство; предложен комплекс мероприятий по противодействию росту неравенства и бедности.</i></p>	<p><i>The article analyzes conceptual approaches to the study of inequality: economic, sociological, global, within the framework of which certain theoretical directions are identified and their significance is assessed; distributive and redistributive relations and their impact on inequality; A set of measures to counteract the growth of inequality and poverty is proposed.</i></p>	<p><i>неравенство; социально-экономическое неравенство; распределительные отношения; система перераспределения; бедность.</i></p>	<p><i>inequality; socio-economic inequality; distributive relations; redistributive system; poverty.</i></p>
<p>В. С. Чангли, Е. Д. Похилько ФЕНОМЕН КОРРУПЦИИ НА СОВРЕМЕННОМ ЭТАПЕ ОБЩЕСТВЕННОГО РАЗВИТИЯ</p> <p>V. S. Changli, E. D. Pokhilko THE PHENOMENON OF</p>	<p><i>В статье проведен анализ современного состояния коррупции, а также обусловлен вопрос об устранении возможностей для совершения коррупционных деяний, как наиболее перспективной</i></p>	<p><i>The article analyzes the current state of corruption, and also determines the issue of eliminating opportunities for committing acts of corruption as the most promising form of</i></p>	<p><i>коррупция, форма, способ, противодействие, страна, порядок, правовое регулирование.</i></p>	<p><i>corruption, form, method, counteraction, country, order, legal regulation.</i></p>

<p>CORRUPTION AT THE PRESENT STAGE OF SOCIAL DEVELOPMENT</p>	<p><i>формы противодействия коррупции. Впервые обусловлен вопрос об устранении возможностей для совершения коррупционных деяний, как наиболее перспективной формы противодействия коррупции. на основе анализа нормативно-правовых актов, регулирующих общественные отношения, систематизирующие триединство: коррупция как социально-юридическое явление и криминологическая категория; факторы, продуцирующие ее криминальные формы проявления; меры их предупреждения, сделан вывод о создании условий, при которых совершение коррупционных деяний было бы невозможным, предусматривавшие прозрачность имущественного состояния лица, что проявляется в требовании к кандидату на должность</i></p>	<p><i>countering corruption. For the first time, the issue of eliminating opportunities for committing acts of corruption as the most promising form of countering corruption has been determined. based on the analysis of normative legal acts regulating public relations, systematizing the trinity: corruption as a socio-legal phenomenon and criminological category; factors that produce its criminal forms of manifestation; measures to prevent them, it is concluded that the creation of conditions under which the commission of corrupt acts would be impossible, providing for transparency of the property status of a person, which is manifested in the requirement for a candidate for the position of a civil servant to declare his property status and income.</i></p>		
--	---	---	--	--

	<i>государственного служащего задекларировать свое имущественное положение и доходы.</i>			
<p>Р. Р. Шульга РОССИЙСКИЙ ОПЫТ ЗАКОНОДАТЕЛЬНОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ СОБСТВЕННОСТИ</p> <p>R. R. Shulga RUSSIAN EXPERIENCE OF LEGISLATIVE REGULATION OF INTELLECTUAL PROPERTY</p>	<p><i>Статья посвящена изучению современного российского опыта законодательного регулирования интеллектуальной собственности. Проведен анализ отражения мировых тенденций охраны интеллектуальной собственности в российских законах и практике. Большое внимание уделено созданию региональных механизмов защиты прав интеллектуальной собственности в рамках ЕАЭС и гармонизации в этих целях национального законодательства. Особое место занимает изучение и анализ российской правовой базы в области интеллектуальной собственности и ее соответствия международным стандартам, что позволяет</i></p>	<p><i>The article is devoted to the study of the modern Russian experience of legislative regulation of intellectual property. The analysis of the reflection of global trends in intellectual property protection in Russian laws and practice is carried out. Much attention is paid to the creation of regional mechanisms for the protection of intellectual property rights within the EAEU and the harmonization of national legislation for this purpose. A special place is occupied by the study and analysis of the Russian legal framework in the field of intellectual property and its compliance with international standards, which allows Russian and foreign intellectual property owners to</i></p>	<p><i>интеллектуальная собственность, законодательство, государственное регулирование, авторское право, защита интеллектуальной собственности.</i></p>	<p><i>intellectual property, legislation, state regulation, copyright, intellectual property protection.</i></p>

	<i>российским и иностранным владельцам интеллектуальной собственности эффективно защищать свои права на интеллектуальную собственность.</i>	<i>effectively protect their intellectual property rights.</i>		
--	---	--	--	--